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Toimittajayhteistyökokous, Kanta-palvelut, pöytäkirja 

Aika   18.12.2020 klo 9–11.10 

Paikka   Skype 

Osallistujat   Kutsutut ja kuulolla oli noin 84 henkilöä  

1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja Sanna Kavén, Kela, avasi kokouksen. Hyväksyttiin asialista. Asialistaan 

lisätty kohdaksi 10 Jaana Nissilän esitys. 

2. Ajankohtaista DVV:llä, Jari Pirinen /DVV 

Jari Pirinen esitteli ajankohtaiset DVV:n asiat. 

Esitys: Ajankohtaista_DVV_20201218.pptx 

Kysymys: Outi Sippo-Purma /Atostek: Testikorttien kanssa on haasteita 

potilastietojärjestelmän kehitystyössä. Tilatuilla testikorteilla on usein samoja ammattikortin 

yksilöivä tunniste, ja myös tunnisteita, jotka ovat sulkulistalla. Jos usealla testikortilla on 

sama ammattihenkilötieto, niin esimerkiksi lokeilta on mahdoton tunnistaa, kenen testaajan 

lokimerkintöjä on lokeilla. Olisiko mahdollista saada kortteja, jotka eivät ole duplikaatteja eikä 

sulkulistalla?  

Vastaus: Jari Pirinen /DVV Ongelmana on, että Valviran Testi-Terhikissä testi-

identiteettejä on vain rajallinen määrä (muutama lääkäri, muutama 

erikoislääkäri jne), joita testikorteilla voidaan käyttää.  

Matti Hiltunen /DVV: Tämä ongelma on tiedostettu Kanta-testihetuissa. Hetu-

uudistamiseen liittyy testi-identiteettien pieni määrä, eli hetu-uudistuksen myötä 

myös testihenkilöaineistoa voidaan tehdä merkittävästi nykyistä enemmän. 

Myös Valvirasta tarvitaan paljon lisää testi-identiteettejä. 
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Keskustelu:  

- Maritta Korhonen /Cerner: Ongelma on, että testikortit ammattihenkilö tarkistetaan 

Valvitan testirekisteristä, ja siellä on testi-identiteettejä kohtalaisen vähän. Valviran 

testiympäristön ammattihenkilörekisteriä (Valviran Testi-Terhikki) pitäisi laajentaa. 

- Hannele Lindeman /Eskosystems: Testihenkilöitä tarvitaan lisää, nykyitilanne vaikeuttaa 

testausta. Samaa testikorttia on voitu käyttää eri PTJ-toimittajilla, mikä hankaloittaa 

ongelmatilanteiden selvitystä.  

- Pekka Yritys /Farmadata: Ongelma koskee myös apteekkijärjestelmää ja myös 

asiakkaiden testausta. Lisäksi testihetut tulisi yhdenmukaistaa Kelan korvausosaston 

käyttämien testihetujen kanssa. 

- Anita van Gils Acute: Meillä on sama ongelma testikorttien kanssa. Lisäksi ongelmana 

on ettei ammattioikeuslista kulje käsi kädessä testikorttien ammattilaisten kanssa 

- Tommi Ollila, CGI: Sama ongelma dublikaattikorteissa myös CGI:n Uranus puolella. 

- Sinikka Hurskainen TietoEvry: Kanta-palveluiden ohjeistama testihetukäytäntö pitäisi olla 

sama kuin Suomi.fi-palveluiden testihetukäytäntö. Suomi.fi:ssä on nyt ohjeistettu 

käyttämään hetua syntymäajalla 11.11.1111, ja järjestelmät eivät pysty tällaista hetua 

käsittelemään. 

- Timo Pessi Elisa Navitas: Tämä on todellinen ongelma testiketjujen luomisessa. VTJ-

kyselyssä ja Kanta-palveluissa pitäisi olla samoja testipotilaita. 

- Matti Hiltunen DVV: DVV:llä on käynnissä testiympäristöprojekti, jossa tavoitteena on, 

että Kannassa käytetyt testihetut löytyvät myös DVV:ltä. Seuraavaan 

toimittajatapaamiseen pyritään saamaan projektin tilannekatsaus. 

- Laura Natunen Kela: Seuraavassa kokouksessa voidaan esitellä myös Kelan puolesta, 

millaisia vaihtoehtoja tällä hetkellä näille testihenkilötunnuksille on. 

3.  Kansallisen tiedonkeruun haasteet laboratoriotutkimuksissa (case 
Covid-19), Tarja Räty /THL 

Tarja Räty kertoi laboratoriotutkimuksiin liittyvistä tiedonkeruun haasteista. 
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Ei kysymyksiä. 

4. Luovutustenhallinnan muutosten tilannekatsaus, Riitta Tuomaala 
/Kela 

Riitta Tuomaala esitteli luovutustenhallinnan muutosten tilannekatsauksen. 

Esitys: Asiakas- ja potilastietojen luovutustenhallinnan muutoksista 

tilannekatsaus_18122020.pptx 

Ei kysymyksiä 

5. Potilastiedon arkiston tilannekatsaus, Sole Salmijärvi /Kela  

Sole Salmijärvi esitteli Potilastiedon arkiston tilannetta. 

Esitys: Potilastiedon_arkiston_tilannekatsaus 18.12.2020.pdf 

Kysymys Sinikka Hurskainen TietoEvry: Koska Luotain saadaan testiympäristöön niin, että 

testipotilaille saadaan tehdyksi Kanta-Info? 

Vastaus: Riitta Tuomaala Kela: Tarkoitus on saada Luotain asiakastestiin 

alkuvuonna. Se on käytettävissä ennen kuin Potilastiedon arkiston luovutukset 

alkavat toimia uuden asiakastietolain mukaisesti. 

6. Ajankohtaista yhteistestauksesta, Laura Natunen /Kela  

Laura Natunen esitteli ajankohtaiset asiat yhteistestauksesta. 

Esitys: 20201218_Ajankohtaista_yhteistestauksesta.pptx 

Ei kysymyksiä. 

7. Reseptin tilannekatsaus, Harri Nurmi / Kela  

Harri Nurmi esitteli Reseptin tilannetta. 

Esitys: Reseptin tilannekatsaus 18.12.2020.pdf 
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Kysymys Kari Heinonen Tietoniksi: Muistelisin tämän saman Lääketietokannan 

versionumeron tapauksen olleen esillä useamman vuoden ajan. Mikä tekee korjautumisesta 

näin hidasta? 

Vastaus: Harri Nurmi: PTJ-toimittajien tulee tehdä korjaus niin, että päivitys 

tehtäisiin jokaisen lääketietokannan päivityksen yhteydessä automaattisesti.  

Kysymys: Kari Heinonen Tietoniksi: Miten asiakastietolain tilanne vaikuttaa lääkityslistan 

kehittämiseen? Esitelty suunnitelma on siis kuitenkin tästä erillinen, eikös? 

Vastaus: Harri Nurmi: Nykyinen asiakastietolaki ei vaikuta tässä vaiheessa 

lääkityslistan kehittämisen, eli tarvitaan uusi erillinen lakimuutos. 

Kysymys: Kari Heinonen Tietoniksi: Fimean taholta julkaistiin taannoin ns. 

Lääketietovarantoa koskeva selvitysraportti. Miten se vaikuttaa lääkityksen kokonaisuuden 

kehitykseen ? 

Vastaus: Harri Nurmi: Selvitysraportti oli vasta kommentointiversio. 

Toteutustapa tullaan arvioimaan tässä yhteydessä. 

8. Rokotustietojen tuottaminen kansallista seurantaa varten, Susanna 
Jääskeläinen ja Kaisa Mölläri /THL 

Susanna Jääskeläinen ja Kaisa Mölläri esittelivät rokotustietojen tuottamisen asiat 

kansallista seurantaa varten. 

Kysymys: Maritta Korhonen Cerner: Rokotusrekisterin tavoitteena on ollut aiemmin, että 

tiedot siirtyisivät Kannasta rokoterekisteriin. Onko olemassa projekti, jolla yritetään saada 

asia kuntoon niin, että tiedot siirtyisivät Kannan kautta. Silloin myös yksityinen ja 

työterveystiedot. Onko projektia olemassa, jolla Kanta-rokotusaineistot saataisiin kuntoon ja 

rokotusrekisteriin 

Vastaus: Susanna Jääskeläinen THL: Yhteistyö on käynnissä, ja pilotointi on 

käynnissä. Tällä hetkellä kaikki rokotustiedot eivät ole vielä rakenteisia, joten 

tietoja ei saada vielä kattavasti Kannasta. Tällä hetkellä tarvitaan Hilmo-

tiedonsiirtoa, koska aikataulu on kriittinen. Kumpaakin putkea pitää kehittää. 

Valtava-hankkeessa on rokotuksiin liittyvä projekti.  
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Maritta Korhonen Cerner: Kun tasonnosto tehdään, niin tämän kanssa on 

mahdollista päästä eteenpäin. Toivottavasti asiaa edistetään tehokkaasti.  

Kysymys Timo Pessi Elisa Navitas: HUS:n kanssa on sovittu, että henkilökunnan 

rokotustiedot tullaan kirjaamaan Navitakselle. Rokotustoiminnallisuus saadaan toteutettua, 

mutta haasteena ovat rajapinnat, eli Kanta-rajapinta tulisi nostaa 2016-tasolle, ja 

yhteistestauskapasiteetti on rajallinen. Myöskään AvoHilmo-liittymää ei ole.. Onko 

ohjeistusta siitä, millä priorisoinnilla mennään? 

Vastaus: Susanna Jääskeläinen THL: Jos jonkinlaiseen priorisointiin 

mennään, niin pandemiatilanteessa ei ole muuta mahdollisuutta kuin 

AvoHilmo-tiedonsiirto. Pakolliset osuudet ovat yksinkertaisia. 

Laura Natunen Kela:  Kelassa selvitetään yhteistestaustilannetta ja palaamme 

asiaan. 

Keskustelua 

- Kaisa Mölläri THL: Tällä hetkellä on erittäin tärkeää, että kaikki lähtevät kokeilemaan 

rokotustietojen Avohilmo-liittymää, jotta tiedonsiirto toimii, kun Covid-rokotukset alkavat. 

Rokotusta ei voi antaa, jos tietoa ei kirjata ja tieto siirry rokoterekisteriin.  

- Kimmo Rissanen /Mediconsult: Rakenteen pakollisuuden noudattaminen on 

käytännössä kiinni myös kirjaajasta, siis siitä, että käytetään järjestelmiä oikein. Niin 

kauan kuin on mahdollista kirjata jotain tietoa vapaasti, on mahdollista kirjata mitä 

tahansa tietoa vapaasti. Voi siis olla myös ohjeistus- ja koulutuskysymys. Otsikon 

perusteella ole mahdollista vaatia rakennetta koska otsikko on yleisempi eli preventio, 

joten jää koulutus- ja ohjeistusasiaksi. 

- Juha Mykkänen THL: Rokotuksiin liittyvät koodistopäivitykset tulevat koodistopalvelun 

kautta heti kun myyntilupa-asiat ovat selvillä. 

- Kari Heinonen Tietoniksi: Kommentti Case Covid-labrat (ja rokotukset): Sama vanha 

perusongelma eli vaikuttaa siltä että TUOTANTOkäytössä syntyvältä Kanta-materiaalilta 

puuttuu systemaattinen, jatkuva, kattava sisällöllinen laadunvalvonta (siis erotuksena 

rakenteiden skeemanmukaisuuden chekkaamisesta osana sertifiointiprosessia) ? 

Laadunvalvonnassa on ilmeisesti on (ollut ? ennen tulevaa asiakastietolakia) myös 
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lainsäädännöllisiä esteitä. Vasta kun aletaan toteuttaa jotain uutta kehitysvaihetta tms, 

jossa nojataan vanhoihin asiakirjoihin, havaitaan yllättäen ettei ko. datan laatu riitä. 

- Hiltunen Masti DVV: lainsäädäntöön tarvitaan muutoksia, jos halutaan mahdolllisuus 

tehdä kysely henkilön rokotetietoja esim. rajalla. Nyt tieto ei käytettävissä, mutta olisi 

valmis seuraavan pandemian aikana.  

9. Kuva-aineistojen arkiston tilannekatsaus, Milla Rosenlund/Kela 

Milla Rosenlund esitteli Kuva-aineistojen arkiston tilannetta. 

Esitys: 20201218_Kuva-aineistojen arkiston tilannekatsaus.pptx 

Ei kysymyksiä. 

10. Uusi Kanta käyttöönottojen tuen malli, Jaana Nissilä /Kela 

Jaana Nissilä esitteli uuden Kanta käyttöönottojen tuen mallin. 

Esitys: Käyttöönottojen tukimalli.pdf 

Ei kysymyksiä. 

11. Muut asiat 

Ei muita asioita. 

12.  Seuraavat kokoukset 

Seuraava kokous on 10.2.2021 klo 9–11.30. 

2021 muu kokousaikataulu ilmoitetaan viimeistään seuraavassa kokouksessa 

Kokoonnumme noin joka toinen kuukausi ja kokoukset ovat kestoltaan 1,5 –2,5 tuntia 

13.  Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.10. 
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